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REFERAT  
 

FOA 1 - Repræsentantskabet 
 

Dato: 17.04.2024 kl. 08:30 
Sted: FOA 1 
Arkivsag: 23/35589 
  
Tilstede:  Ken Patrick Petersson (), Jesper Hesselholdt (), Jens Jensen (), Lars Berchen 

Bjerg (), Kaj Duvander (), Robert Jensen (),Flemming Erik Dam (), Claus 
Windfeld (), Steen Vadgaard (), Klaus Halle Gerschanoff (),Dennis Vagtborg 
Christensen (), Kim Agesen Bach (), Kim Aage Petersen (),Thomas Bøgeby 
Snerle (), Gerard Paul Benjamin (), Claus Johan Westerberg (), Jan Baagø 
Jørgensen (),  

  
Fremmødte 
suppleanter: 

 

  
Ikke tilstede:  Flemming Bertelsen (), Martin Bjerg Nielsen (), Henning Wolffbrandt 

Hansen (), Helle Torngaard Rasmussen (), Hans-Erik Steen Bach Dønvig 
(),Casper Meidahl Fisker (), Søren Thim Klitmøller (), Rasmus Lehmann 
Johnsen (), Marianne Luckow (),Tomislav Simicevic Sørensen (), Jacob 
Hansen-Sunddahl (),Thomas Hald () 

  
Andre:  
  
Referent: Claus Windfeld 
  
Dirigent: Jesper Hesselholdt, Klaus Gerscanoff 
  

 
 
 
 

DAGSORDEN  Side 

Dagsorden 

13/24 
17/133816-
90 

Velkomst 3 

14/24 
17/133817-
74 

Gensidig orientering 3 

15/24 
17/133824-
52 

Punkter til kommende møder, herunder forslag til temadebatter 4 

16/24 23/02627-11 OK-24 - orientering 5 



 2  

17/24 23/02627-10 Tøj til repræsentantskabet/tillidsvalgte 5 

18/24 
17/133826-
52 

Økonomiorientering 6 

19/24 
17/133820-
84 

Hovedbestyrelsesmøde 7 
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Dagsorden 

13/24 Velkomst 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 

1 FOA 1 - Repræsentantskabet 17.04.2024 13/24 

 
 

Indledning: Velkomst fra afdelingsledelsen. 

 

Sag:        

 

Indstilling:     Til orientering 

 

 
 
Mødebehandling 
Diskussion af sidste gangs temamøde, hvor flere forlod stedet i løbet af Torsten Fels oplæg. 
Det skal også tilføjes, at det også kommer til at koste penge i flere tilfælde. 
 
Kim Bach satte gang i en diskussion af mødedeltagelse i det hele taget – både at gå tidligere og slet 
ikke at komme. Der skal måske vælges på en anden måde end nu. Mener, vi skal fortsætte med 
temadiskussioner. Det kunne være 2 – 3 gange om året. 
 
Flemming Dam: Vi har tjenestefri hele dagen, så vi skal være her 
 
Jan Jørgensen: Skal fortsætte med temadebatter. 
 
Claus Westerberg. Der vil være tidspunkter, hvor nogle er nødsaget til at slutte og mener i øvrigt, at 
vi skal fortsætte med temadebatterne. 
 
Kaj Duvander: Ønske om faggruppeoplæg 
 
Også diskussion af mødetider i repræsentantskabet 
 
Forslag om, at møderne slutter tidligere 
 
Beslutning  
Normalt ingen beslutninger på dette punkt 
Men der blev taget beslutning om, at fremtidige møder slutter kl. 15.00 som udgangspunkt. 
 
[Gem]  
 
 

14/24 Gensidig orientering 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 

1 FOA 1 - Repræsentantskabet 17.04.2024 14/24 
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Indledning: Gensidigorientering.  

   

 

 

Sag:       

 

 

Indstilling:     Gensidig orientering 

 
 
 
Mødebehandling 
Thomas Snerle: Københavns Kommune har ansat uden overenskomst og på timeløn for de nye 
tryghedsvagter Claus Windfeld har skrevet til Koncernservice og har et samarbejde med TR i TMF. 
Effektiviseringscase om sygefravær i TMF. TR har fået vendt den om, så der tales forebyggelse i 
stedet for reparation. 
 
Ken Petersson: De nye tryghedsvagter i regionen er ansat som regionsbetjente og er ikke en del af 
plejen. Det handler udelukkende om sikkerhed og derfor vil man ikke risikere, at de har andre 
opgaver. De er i øjeblikket på Sct. Hans. Nogle er medlemmer i FOA 1 og nogle er i Roskilde afdeling. 
Hvis de viser interesse for bestemte områder, vil arbejdsgiver være behjælpelig med uddannelse. 
 
Jan Jørgensen: Trio temadag i morgen i Høje-Tåstrup om bedre trivsel og bedre arbejdsmiljø. Skisma, 
at der faktisk ligger flere sager om dårligt arbejdsmiljø i kommunen. 
 
Per Elleby: På en psykiatrisk klinik, så er en alarm noget man straks render på, så der kommer mange 
og hjælper. 
 
Ken Petersson: Udskiftning i FOA 1. Mette Lykke Bastiansen stopper og bliver ansat i forbundet med 
restancekald. Dennis holder også op fra sit fleksjob. Han kan ikke mere. Der er ikke stillingsindhold 
nok til at ansætte en ny. Opgaver skal placeres i begge stillinger. 
 
Beslutning  
Ingen beslutninger på dette punkt. 
 
[Gem]  
 
 

15/24 Punkter til kommende møder, herunder forslag til temadebatter 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 

1 FOA 1 - Repræsentantskabet 17.04.2024 15/24 

 
 
Mødebehandling 

• Virksomhedsbesøg 

• Faggruppeoplæg 

• Endnu en debat om pension – herunder intern diskussion 
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Beslutning  
Ingen beslutning – udelukkende liste over kommende emner til kommende møder 
 
[Gem]  
 
 

16/24 OK-24 - orientering 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 

1 FOA 1 - Repræsentantskabet 17.04.2024 16/24 

 
 

Indledning:  

 

Sag:       Repræsentantskabet orienteres om den nyeste udvikling i de igangværende 

overenskomstforhandlinger, de repræsentantskabsmedlemmer som deltager i 

forhandlingerne på den ene eller anden måde opfordres til at orientere 

repræsentantskabet om deres oplevelser. 

Vær opmærksom på tidligere udsendelse hvor repræsentantskabet har fået 

tilsendt overenskomstkravene fra alle arbejdsgiverområder. 

 

 

Indstilling:      

 

Bilag:  
 
 
Mødebehandling 
Stort flertal men der var et par grupper, som stemte nej: Dagplejerne og ambulance 
Diskussion af afstemniungsresultatet 

• Facebookdiskussionerne og nej-kampagnerne 

• Motiver for et nej 

• Koblingen mellem Treparten og overenskomsten – herunder især vagttillægget, som kræver 
300 timer pr. år  

• FOA 1 – 83,5 % af kommunalt ansatte. 75,8 % for det regionale område har stemt for 

• Gennemgang af OK-forligene sker på næste TR-møde 

• Argumentationen om, at vi ikke når at indhente inflationen, er helt korrekt 
 
Beslutning  
Ingen beslutning på punktet 
 
[Gem]  
 
 

17/24 Tøj til repræsentantskabet/tillidsvalgte 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 

1 FOA 1 - Repræsentantskabet 17.04.2024 17/24 
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Indledning: Repræsentantskabet har tidligere drøftet, om der skal købes merchandise til 

repræsentantskabet og/eller de tillidsvalgte. Det blev besluttet, at FOA 1 

finder relevante priser, så repræsentantskabet kan træffe beslutning med 

tanke på økonomien. 

 

Sag:      Af vedhæftede bilag fremgår forskellige priser på tøj/taske med eller uden 

FOA-logo. 

 

Indstilling:     Politisk ledelse indstiller, at repræsentantskabet træffer beslutning om 

eventuelt indkøb af merchandise. 

 

Bilag: Merchandise i FOA 1. 
 
 
Mødebehandling 
JH fremlage en række tal for omkostninger 

• Ca 200 tillidsvalgte 

• FOAs aftaler med leverandører 

• Thomas Snerles leverandører 
Alle tallene er i bilagsmaterialet til dagsordenen 
 
JH spørger til, om vi er sikre på, at det vil blive brugt. 
Kim Bach: Vores bestyrelse vil bruge det, hvis vi er ude. Foreslår en delmodel for økonomien. 
Kunne være afhængig af potentialet i at hverve medlemmer. 
JH ikke alle har en klub. 
Benjamin foreslår, at merchandise udleveres på introkurset. 
Lars Bjerg: Synlighed er det væsentlige. Tyder på, at ingen kommer til at bruge f.eks. t-shirts, da alle 
har uniform. Kan bruges som synlighed ved forskellige aktiviteter. Follet at købe til 200, hvis vi ikke 
ved, at det vil blive brugt. Kan bruges til hvervning. 
Kaj Duvander: Mod at klubber skal betale, så vil Kaj hellere være fri. 
Robert Jensen: Foreslår at klubberne godt kan vurdere og dermed også betale. 
Per Ellebys holdning er, at det er reklame for FOA 1 
 
 
Beslutning  
T-shirts eller andet til Folkemødet og der vurderes fremover, om og hvad vi skal 
T-shirts til deltagere på intro 
Kluns til kongres 
Dele-model til klubber, der ønsker at købe.  
FOA 1 tryk 
Rygsæk til afslutning af introholdene 
Forpligtigelse til at bruge tøjet ved det enkelte arrangement, hvortil tøjet er udleveret 
 
[Gem]  
 
 

18/24 Økonomiorientering 
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Behandlet af Mødedato Sagsnr 

1 FOA 1 - Repræsentantskabet 17.04.2024 18/24 

 
 
Mødebehandling 
Kort diskussion: 

• Overskridelse af administration 
o Stor overskridelse på serviceaftaler 

▪ Kaffe-, vandmaskiner mm 
 

 
Beslutning  
Taget til efterretning 
 
[Gem]  
 
 

19/24 Hovedbestyrelsesmøde 
 
Behandlet af Mødedato Sagsnr 

1 FOA 1 - Repræsentantskabet 17.04.2024 19/24 

 
 

Indledning: Gennemgang og stillingtagen til hovedbestyrelsens dagsorden  

 

 

Sag:  

 

 

Indstilling: Til orientering og stillingtagen  

 

 
Bilag:                           Forbundet - Hovedbestyrelsen (09-04-2024) 

 
 
 
Mødebehandling 
Ken Petersson orienterede om HB-mødet 
Der bliver ikke skrevet et egentligt referat af mødet. 
Der bliver kun nævnt enkelte punkter. 
 
36/24 opfølgning af kongresmål – hvilke indsatser prioriterer vi? 
Tages på senere repræsentantskabsmøder 
 
37/24 Modeller for fællesskabsløsninger på arbejdsskadeområdet 

• Fælles medlemsadministration er kommet i gang 

• Lønforhandling 

• Arbejdsskadesagsbehandling skal i gang. Det vil betyde en udgift på 500.000 kr, vhor vi nu 
betaler 50.000 kr. Ken har sagt nej til en fælles løsning på grund af økonomien. Nina 
Thorsboe anbefaler en fælles løsning. Nu er der kommet 4 modeller 
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o Vi gør det som nu 
o Fælles løsning 
o Frivillig, hvor man gør det pr. sag, hvis det er ideen. Vil koste ca 100.000 kr for FOA 1. 
o Regionsmæssig fordeling 

• Sagen er derfor ikke afgjort endnu. Trukket tilbage til forbundsformanden, som tager det i en 
besøgsrunde i afdelingerne. 

 
38/24 Status på ”Meld en kollega ind”. 

• Lukning af kampagne, hvor der gives et gavekort - afslutter april 

• FOA 1-kampagne med 2 mdr. gratis – evaluering med udgangen af april. Undersøgelse af, om 
det har giver noget – og afrapportering til HB. 

 
Beslutning  
Evt. beslutninger er på de enkelte punkter. 
 
[Gem]  
 
 
 


